

CHINA APPROVES ECONOMIC PLAN REDRAWING GLOBAL POWER

BALANCE

All eyes are on Beijing as the Chinese Communist Party convenes meetings that will shape the country's trajectory for the next five years. The sessions are taking place amid escalating trade tensions with Washington and mounting domestic challenges. This is the fourth plenary session of the Central Committee—known as the "Fourth Plenum"—one of China's most significant political events for outlining future policies.

The closed-door meeting, lasting four days, aims to finalize China's new five-year plan for the 2026–2030 period, serving as an economic and political roadmap that sets priorities for the world's second-largest economy in the years ahead.

The full details of the plan are expected to be announced during the annual session of the National People's Congress in March.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الصين تقر خطة اقتصادية تعيد رسم موازين القوة

تتجه الأنظار صوب بكين مع اجتماعات الحزب الشيوعي الصيني والتي سترسم ملامح السنوات الخمس المقبلة. وتأتي الاجتماعات في أجواء مشحونة بالتوترات التجارية مع واشنطن، وفي ظل تحديات داخلية متراكمة. وهذا هو الاجتماع الرابع للجنة المركزية للحزب الشيوعي الصيني، المعروف باسم "البلينوم الرابع"، والذي يعد من أبرز المحطات السياسية في البلاد لرسم السياسات المستقبلية.

ويهدف الاجتماع المغلق، الذي يستمر 4 أيام، إلى وضع اللمسات الأخيرة على خطة الصين الخمسية الجديدة للفترة بين عامي 2026 و2030، وهي خارطة طريق اقتصادية وسياسية تحدد أولويات ثاني أكبر اقتصاد في العالم خلال السنوات المقبلة،

ومن المنتظر أن تعلن التفاصيل الكاملة للخطة خلال الدورة السنوية لمجلس الشعب الصيني في مارس المقبل.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

GOLD RECOVERS SLIGHTLY AFTER FALLING FROM RECORD HIGHS

Gold prices edged higher on Monday, regaining some of their losses after a sharp drop last week from record levels above \$4,300 per ounce. The decline came after statements from U.S. President Donald Trump that eased trade tensions between the United States and China, pushing investors toward riskier assets.

Spot gold rose 0.4 percent to \$4,263.59 per ounce after falling by about 1.8 percent on Friday—its largest one-day drop since mid-May.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الذهب يتعافى قليلاً بعد تراجعها من أعلى مستوياته القياسية

ارتفعت أسعار الذهب على نحو طفيف اليوم الاثنين، لتستعيد بعض خسائرها بعد انخفاض حاد الأسبوع الماضي من مستويات قياسية تجاوزت 4300 دولار للأونصة عقب تصريحات الرئيس الأمريكي دونالد ترامب التي خففت من حدة التوتر التجاري بين الولايات المتحدة والصين ودفعت المستثمرين نحو الأصول ذات المخاطر العالية.

وارتفع سعر الذهب في المعاملات الفورية 0.4 في المئة ليصل إلى 4263.59 دولار للأونصة، بعد أن انخفض بنحو 1.8 في المئة يوم الجمعة، وهو أكبر انخفاض منذ منتصف مايو/أيار.

وعلى الرغم من انخفاضه الحاد يوم الجمعة، لا يزال الذهب يسجل أفضل أداء أسبوعي له منذ أبريل/نيسان، بعد أن ارتفع في وقت سابق إلى أعلى مستوى له على الإطلاق عند 4378.69 دولار للأونصة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

ELON MUSK NEARS MARS.. "STARSHIP" ACHIEVES HISTORIC TEST THAT STUNS THE WORLD!

SpaceX's "Starship" rocket soared into space on Monday in a closely watched test of its ability to deploy satellites and return safely to Earth. The roar of the most powerful rocket ever built echoed from the launch pad at the "Starbase" facility in South Texas. The launch system—comprising the "Super Heavy" booster and the Starship spacecraft—forms the cornerstone of CEO Elon Musk's ambitions to send astronauts to the Moon for NASA within just two years, and ultimately, to establish a human settlement on Mars.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



إيلون ماسك يقترب من المريخ.. "ستارشيب" تتجذ في اختبار تاريخي يذهل العالم!

انطلقت مركبة "ستارشيب" التابعة لشركة "سبيس إكس" إلى الفضاء يوم الاثنين في اختبار يحظى بمتابعة دقيقة لقدرة الصاروخ على نشر الأقمار الصناعية والعودة إلى الأرض سالمًا.

ودوى صوت أكبر وأقوى صاروخ بني على الإطلاق من منصة الإطلاق في منشة الإطلاق "ستاربيس" في جنوب تكساس. ويعد نظام الإطلاق، الذي يتكون من معزز "سوبر هيفي" ومركبة ستارشيب الفضائية، حجر الزاوية في طموحات الرئيس التنفيذي إيلون ماسك لنقل رواد فضاء إلى القمر لصالح وكالة الفضاء الأمريكية "ناسا" في غضون عامين فقط، وفي نهاية المطاف، إنشاء حضارة بشرية على المريخ.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

ARTIFICIAL INTELLIGENCE THREATENS EGYPTIAN JOBS.. STUDY

WARNS OF A LABOR MARKET EARTHQUAKE

A new analysis by the Egyptian Center for Economic Studies, titled "Artificial Intelligence vs. Humans," has revealed alarming findings about the future of employment in Egypt in the coming years.

While the world is racing to adopt AI technologies, the impact of this transformation is now clearly visible in Egypt—not only in factories or tech companies, but even in offices and administrative departments.

The analysis showed a decline in demand for administrative and clerical jobs during the third quarter of 2025, alongside a slight increase in demand for blue-collar skilled and professional roles. It identified four key professions under threat in both the Egyptian and global markets: accounting, journalism and media, technical support and call centers, and tourism and services. Despite these concerning figures, the analysis noted that AI does not eliminate jobs entirely but rather redistributes tasks and reshapes roles.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الذكاء الاصطناعي يهدد وظائف المصريين.. دراسة تحذر من زلزال

في سوق العمل

كشف المركز المصري للدراسات الاقتصادية في تحليل جديد بعنوان "الذكاء الاصطناعي في مواجهة البشر"، عن نتائج مقلقة حول مستقبل الوظائف في مصر خلال الأعوام المقبلة.

وبينما يشهد العالم سباقاً محموماً في تبني تقنيات الذكاء الاصطناعي، بدأت تداعيات هذا التحول تظهر بوضوح في مصر أيضاً - ليس فقط في المصانع أو الشركات التقنية، بل حتى في المكاتب والإدارات.

وأظهر التحليل تراجعاً في الطلب على الوظائف الإدارية والمكتبية - خلال الربع الثالث 2025،

مقابل زيادة طفيفة في وظائف الياقات الزرقاء الحرفية والمهنية. ورُكِّز التحليل على أربع مهن رئيسية مهددة في السوق المصرية والعالمية معاً وهي: المحاسبة، الصحافة والإعلام، الدعم الفني وخدمات مراكز الاتصال، السياحة والخدمات. ورغم هذه الأرقام المقلقة، يوضح التحليل أن الذكاء الاصطناعي لا يلغي الوظائف بالكامل، بل يعيد توزيع المهام وتشكيل الأدوار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

MOROCCO'S DIGITAL ECONOMY EXPORTS REACH 26.2 BILLION

DIRHAMS IN 2024

Morocco's revenues from digital economy service exports reached about 26.2 billion dirhams in 2024.

According to data from the Moroccan Foreign Exchange Office, these figures represent a slight increase of 0.2 percent compared to 2023.

The breakdown of revenues by sector shows IT services leading with a 40.3 percent share, followed by customer relationship management services at 37.4 percent, and engineering services directed abroad at 13.2 percent. Business process outsourcing accounted for 8.9 percent, while knowledge process outsourcing represented 0.2 percent.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



صادرات الاقتصاد الرقمي في المغرب تسجل 26.2 مليار درهم خلال 2024

سجلت عائدات صادرات خدمات الاقتصاد الرقمي في المغرب نحو 26.2 مليار درهم خلال عام 2024.

ووفقاً لبيانات مكتب الصرف المغربي تعكس هذه الأرقام ارتفاعاً طفيفاً بنسبة 0.2 في المئة مقارنة مع عام 2023.

ويظهر توزيع العائدات حسب المنظومات تصدر أنشطة خدمات تكنولوجيا المعلومات بحصة 40.3 في المئة، تليها خدمات تدبير العلاقة مع العملاء بنسبة 37.4 في المئة، ثم خدمات الهندسة الموجهة نحو الخارج بـ 13.2 في المئة. في حين بلغت حصة خدمات التعهيد للعمليات التجارية 8.9 في المئة، وخدمات التعهيد المعرفي 0.2 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

QUIET COLLAPSE INSIDE APPLE.. DEPARTURE OF "SIRI" ENGINEER

THREATENS AI AMBITIONS

Apple suffered a major blow in the AI race after the announcement that engineer Key Yang, head of the project developing an advanced version of its voice assistant "Siri," is leaving to join rival company Meta.

Yang led the "Answers, Knowledge & Information" team responsible for creating a version of Siri capable of searching the internet and responding conversationally like ChatGPT—intended to compete with OpenAI, Google's Gemini, and Perplexity. His departure comes just months before the planned launch of the new version. The year 2025 has seen multiple resignations within Apple's "Foundation Models" team, including its founder Ruming Pang, who also joined Meta.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



انهيار هادئ داخل "أبل" .. رحيل مهندس "سيري" يهدد طموحات الذكاء الاصطناعي

شهدت شركة "أبل" ضربة قوية في سباق الذكاء الاصطناعي بعد إعلان المهندس كي يانغ، رئيس مشروع تطوير نسخة ذكية من مساعدتها الصوتي "سيري"، رحيله للانضمام إلى "ميتا"، المنافس المباشر.

كي يانغ كان يقود فريق "Answers, Knowledge & Information" لتطوير نسخة من "سيري" قادرة على البحث في الإنترنت والإجابة بأسلوب محادثي يشبه ChatGPT، بهدف منافسة "OpenAI" و"جيميني" من غوغل، و"بيرليكسيتي". ومع رحيله، فقد المشروع قائده قبل أشهر قليلة من موعد إطلاق النسخة الجديدة.

وشهد عام 2025 استقالات متكررة داخل فريق "Apple Foundation Models"، بما في ذلك مؤسس الفريق رومينغ بانغ الذي التحق أيضاً بـ"ميتا".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ TRUMP THREATENS INDIA WITH «HUGE TARIFFS»: SANCTIONS OR END OF RUSSIAN OIL IMPORTS?

U.S. President Donald Trump reiterated his controversial claim that Indian Prime Minister Narendra Modi told him India would stop buying Russian oil. Trump issued a stern warning to New Delhi, saying it would continue paying “huge customs tariffs” if it failed to fulfill this pledge.

Trump said, “I spoke with Prime Minister Modi from India, and he told me he would not deal with Russian oil.”

When asked about India’s denial of any such conversation, Trump responded threateningly: “If they want to say that, they’ll keep paying huge customs tariffs—and they definitely don’t want that.” India is currently the largest buyer of seaborne Russian oil, benefiting from discounted prices resulting from Western sanctions on Moscow following its 2022 invasion of Ukraine.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

■ ترمب يهدد الهند بـ«رسوم هائلة»: عقوبات أم وقف استيراد النفط الروسي؟

جدّد الرئيس الأميركي دونالد ترمب تأكيدته المثير للجدل، أن رئيس الوزراء الهندي ناريندرا مودي أبلغه بأن الهند ستتوقف عن شراء النفط الروسي. ووجّه ترمب تحذيراً شديداً للهند إلى نيودلهي، مشيراً إلى أنها ستستمر في دفع “رسوم جمركية هائلة” إذا لم تفّ بهذا التعهد.

وقال ترمب: “لقد تحدثت مع رئيس الوزراء مودي من الهند، وقال إنه لن يتعامل بمسألة النفط الروسي”.

وحول نفي الهند علمها بوجود أي محادثة بين مودي وترمب، رد الرئيس الأميركي بلهجة تهديدية: “إذا كانوا يريدون أن يقولوا ذلك، فسوف يستمرون في دفع رسوم جمركية هائلة، وهم لا يريدون ذلك بالتأكيد”.

وتعتبر الهند حالياً أكبر مشترٍ للنفط الروسي المنقول بحراً، حيث تستفيد من الأسعار المخفضة التي فرضتها العقوبات الغربية على موسكو بعد غزوها لأوكرانيا عام 2022.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

